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ŽIVOT TRAŽI PRAGMATIČNA REŠENJA 
  
Generalni sekretar Saveta za regionalnu saradnju Hidajet Biščević izjavio je u intervjuu FoNetu 
da je interes Saveta i država Jugoistočne Evrope (JIE) da se pronađe formula za Kosovo koja bi 
sve učesnike "zadržala za stolom" i precizirao da je pred regionom izazov da nauči da živi sa 
razlikama. 
  
"Savet je naslednik Pakta za stabilnost Jugoistočne Evrope i Kosovo/UNMIK je deo tog procesa. 
Tako će ostati i unutar Saveta. Kakav će biti konačni rasplet, koja će formula biti upotrebljena da 
se zadrži neka povezanost sa Ujedinjenim nacijama i rezolucijom 1244, ja to ne znam i ne mogu 
u to da se upuštam", rekao je Biščević. 

"Moj interes i interes sekretarijata i država JIE je da se pokuša naći neka formula, koja će sve 
zadržati za stolom", objasnio je on, "ne u formalnom smislu da su svi u dvorani dok neki govore 
ili ne, nego da se osigura zajednička predanost saradnji u prioritetnim oblastima". 

Moramo da naučimo da živimo sa razlikama, naglasio je Biščević, jer je ovaj deo Evrope je 
toliko opterećen istorijskim razlikama i potrebno je smanjivati napetosti, otvarati put dijalogu i 
međusobnom uvažavanju. 

"Naučimo tražiti koegzistenciju koja će nam omogućiti da, dok tražimo krajnja politička rešenja, 
ne zaboravimo potrebu da ljudi idu na posao, da se putevima voze automobili i deca idu u školu", 
istakao je Biščević. 

Naravno da svako prepoznaje osetljivost kosovskog pitanja, rekao je on, i naravno da postoji 
čitav niz političkih, pravnih, istorijskih, pa i emotivnih razloga koja navode na određena 
tumačenja realnosti oko Kosova. 

Prema rečima Biščevića, jedini odgovor jeste da se pitanja oko kojih nema saglasnosti 
posmatraju i da im se pristupa sa stanovišta dugoročne slike šta se želi postići u regionu. 

Ako je ta slika region u evroatlanstklim institucijama, precizirao je Biščević, onda se odatale 
mora poći. 

On je čestitao Srbiji formiranje nove Vlade Srbije, ocenjujući da će ovaj događaj imati veoma 
pozitivne efekte kako za građane Srbije, tako i za ceo region. 

Biščević je podsetio da je Beograd i do sada veoma aktivno učestvovao u radu Saveta i naglasio 
da je njegov zamenik Jelica Minić. 



"Srbija je veoma zainteresovana za nastavak regionalne saradnje. Usuđujem se reći da se u 
Beogradu prepoznaje da je regionalna saradnja jedan od kompatibilnih procesa ostvarivanja 
evropske politike", rekao je Biščević. 

Podsećajući da su vlade država regiona nekada "pokušavale da pobegnu od geografije", Biščević 
je, kao najveći izazov za Savet, označio spremnost regiona da vodi brigu o sebi. 

Upravo će rad Saveta, kako je ocenio, biti lakmus uspešnosti regiona da ostvaruje saradnju, 
prevladava stare stereotipe i bilateralne probleme. 

"Ovo je prvi put u modernoj istoriji Jugoistočne Evrope da se formiralo ovakvo telo i da ovaj deo 
Evrope, koji je bremenit turbulentnim bilateralnim odnosima, preuzeo odgovornost nad vlastitom 
sudbinom", rekao je Biščević. 

O ovom delu Evrope, rekao je on, uvek se odlučivalo u Beču, Parizu, Berlinu ili Dejtonu, dok 
sada saradnja i odlučivanje o regionu pripadaju zemljama regiona. 

"To je za sve nas ogroman izazov i odgovornost", rekao je Biščević, precizirajući da je Savet 
prepoznat kao ključni partner Evropske komisije za pitanja razvoja regiona. 

"Jedan od razloga zašto sam u Beogradu je da dogovorimo metode kojima će Savet povezivati 
političku orijentaciju država regiona sa politikom EU i praktičnim koracima koje će preduzimati 
Evropska komisija", dodao je on. 

Prioritetna područja su energetika i infrastruktura, železnice, putevi, rekao je Biščević i dodao da 
se mora iskoristiti geoekonomski položaj JIE, kao potencijalnog prenosnika energenata sa ruskih 
i srednjeazijskih tržišta na zapadnoevropsko. 

"Uloga Saveta je da individualne i multilateralne projekte sa ovog prostora povezuje sa politikom 
EU", naglasio je on i istakao da su potpisivanjem Sporazuma o stabilizaciji i pridruživanju sa 
Srbijom i Bosnom i Hercegovinom sada sve države regiona institucionalno povezane sa Unijom. 

Biščević je izrazio uverenje da je kod političkih elita sve prisutnija svest da je potrebno 
razumevanje i saradnja i da se sa pomirenjem neće čekati 50 ili 100 godina, kao u slučaju Kine i 
Tajvana. 

"Pragmatičan život traži pragmatična rešenja, zemlje imaju potrebu za razvitkom. Prošlo je 20 
godina, četiri rata i tu vremensku razliku treba nadoknaditi", zaključio je Biščević. 

 


